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Plats och tid Läroverket, klockan 13.30-15.51 

Beslutande Olle Hällnäs (SD), ordförande 
Lennart Johansson (S), vice ordförande 
Tea Barkman (M) 
Robert Petersson (SD) 
Gunnar Gunnarsson (L) 
 

Margit Kastberg (M) 
Karolina Mårtensson (S) 
Lena Karlsson (S) 
Carl-Magnus Wikelund (C) 

Ersättare – 
inte tjänstgörande 

Axel Sundström (SD) 
Joakim Svensson (S) 
Gösta Johansson (S) 
 

 

Övriga deltagare John Nilsson, förvaltningschef 
Sebastian Larsson, nämndsekreterare 
Annika Millegård, avdelningschef fastighet § 47-48 
Kristian Helgesson, avdelningschef kost och städ § 49-54 
Malin Götesson, enhetschef kost och städ § 49-54 
Sophia Ånhed, enhetschef kost och städ § 49-54 
Anna Johansson, verksamhetsutvecklare § 49-54 
Josefin Selander, samhällsutvecklingsdirektör § 47 
Maria Wikman, konsult § 47 
Carlos Paredes, facklig representant § 47-48 

Utses att justera Lennart Johansson (S) 

Justeringens plats 
och tid 

 

Sekreterare Sebastian Larsson Paragraf 47-57 

Ordförande Olle Hällnäs (SD) 

Justerande Lennart Johansson (S)   
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 § 47 Dnr SVN 2024/0002 
 
 

Förvaltningen informerar 
Beslut 
Servicenämnden beslutar 
 

1. godkänna informationen. 
¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Beskrivning av ärendet 
 

1. Samhällsutvecklingsdirektör Josefin Selander, tillsammans med 
konsulten Maria Wikman informerar om den 
organisationsförändring som har varit uppe för beslut i 
kommunstyrelsens arbetsutskott tidigare i veckan och som ska 
beslutas om på kommunstyrelsens sammanträde 25 juni. 

2. Avdelningschef Annika Millegård informerar om hur arbetet med 
renoveringen av Veddige simhall fortlöper. 

3. Avdelningschef Annika Millegård informerar om bakgrunden till 
stängningen av ”Pingvinen”. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Protokollsutdrag: Click here to enter text. 
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 § 48 Dnr SVN 2024/0039 

 
 

Svar på remiss - motion om att besiktiga och 
underhålla banmästarstugan 
Beslut 
Servicenämnden beslutar 
 

1. fastighetsavdelningen fortsätter förvalta byggnaden till dess ett 
beslut om framtida användande meddelas. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Beskrivning av ärendet 
Den 15 februari motionerade Marie Lindén (V) och Ingela Svensson (V) att 
banmästarstugan besiktigas och underhålls utefter behov för ett möjligt 
bevarande. 
 
Banmästarstugan skänktes till kommunen av Trafikverket 2011. 
Serviceförvaltningen har sedan dess röjt upp på tomten och säkerställt att 
skalet är intakt.  
Innan kommunen tar ett beslut om användande av Banmästarstugan finns 
inga planer på ytterligare upprustningar av byggnaden. 
Ärendet ligger vilande på lantmäterienheten inom stadsbyggnadskontoret 
tills ny detaljplan är klar. 
 
Beslutsunderlag 

1. Beslutsförslag 24 maj 2024 
2. Kf 20240215, § 20 – Motion om att besiktiga och underhålla 

banmästarstugan 
3. Motion om att snarast besiktiga och underhålla banmästarstugan, 

Marie Lindén (V) och Ingela Svensson (V) 
4. Gåvobrev mellan Trafikverket och Varbergs kommun. 

 
Övervägande 
Dialog har först med Samhällsutvecklingskontoret som ger nedan 
information 

• Banvaktarstugan fyller ingen funktion inom kommunens 
lokalförsörjningsuppdrag. 

• Banvaktarstugan går inte att sälja eftersom den inte står på 
avstyckad tomt. 

• Dialog förs internt på Samhälsutvecklingskontoret vilka 
användningsområden man ser för fastigheten i framtiden. 

 
Ekonomi och verksamhet  
Banmästarstugan har idag ingen hyresgäst. I budget för 2024 ligger 54.000 
kr avsatta. 
¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 



Varbergs kommun Sammanträdesprotokoll  
Servicenämnden 2024-06-19 4-24 
   

 
  

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande Datum 

 

Protokollsutdrag: Click here to enter text. 
 

 
 
 
 
  



Varbergs kommun Sammanträdesprotokoll  
Servicenämnden 2024-06-19 5-25 
   

 
  

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande Datum 

 

 
 § 49 Dnr SVN 2024/0063 

 
 

Gemensamma principer för inköp av livsmedel 

till de offentliga köken i Halland 2024–2028 
Beslut 
Servicenämnden beslutar 
 

1. anta revidering av principer för inköp av livsmedel till de offentliga 
köken i Halland. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Beskrivning av ärendet 
För att öka förutsättningarna för att ställa effektiva kvalitets-, hållbarhets- 
och djurskyddskrav på livsmedel och samtidigt vara ekonomiskt hållbara 
har alla halländska kommuner och i regionen fattat beslut om 
styrdokument som bygger på gemensamma principer. Principerna 
beslutades under 2020 och 2021 och reviderades 2022. 
Principer för inköp av livsmedel har tagits fram av ”Halländska 
livsmedelsnätverket”, som består av måltidsansvariga, utvecklare, 
upphandlare samt hållbarhetskompetens från Hallands kommuner och 
Region Halland.  
I Varberg antogs principerna genom att Servicenämnden fattade beslut i 
ärendet 28 april 2022. 
Principerna tillämpas vid upphandlingar i Hallands kommuner samt 
regionen med ett gott resultat. 
Principerna ska enligt senaste versionen revideras vart annat år, och det 
Halländska livsmedelsnätverket har tagit fram ett förslag till revidering; 
”Gemensamma principer för inköp av livsmedel till de offentliga köken i 
Halland 2024-2028”. 
 
Beslutsunderlag 

1. Beslutsförslag 20 maj 2024 
2. Gemensamma principer för inköp av livsmedel till de offentliga 

köken i Halland 
3. Bakgrund till gemensamma principer för inköp av livsmedel till de 

offentliga köken i Halland. 
 
Övervägande 
Revideringarna är främst av redaktionell art, med undantag för följande två 
punkter: 

Den tidigare svenska branschöverenskommelsen om att bara köpa in 
certifierad soja har ersatts av sammanslutningen Svenska plattformen för 
riskgrödor. Principen om hållbar soja har därför formulerats: Fodersoja ska 
vara hållbart producerad under djurets hela uppfödningstid. Detta ska ske 
enligt Upphandlingsmyndighetens kriterier för mer hållbart producerad 
fodersoja.   
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Fisk och skaldjur ska klara kraven i märkningarna MSC eller ASC, eller vara 
”gröna” i WWFs fiskguide. Sedan tidigare accepterar vi undantag för lax där 
gul accepteras, eftersom tillgången på ASC-certifierad lax kan vara mycket 
begränsad och laxen ses som en viktig produkt för verksamheten. Samma 
undantag införs i principerna för makrill, eftersom den förlorat sin MSC-
certifiering och det bedöms som viktigt att kunna servera makrill i framför 
allt äldreomsorgen. 

Nu när de gemensamma principerna för upphandling av livsmedel funnits i 
fyra år ser det halländska livsmedelsnätverket inte att det finns behov av att 
revidera dem så ofta som vartannat år. Förslaget är därför att ändra 
revideringsintervallet till efter behov, dock minst var fjärde år, om inget 
oförutsett inträffar som motiverar tätare översyn.  
¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Protokollsutdrag: Click here to enter text. 
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 § 50 Dnr SVN 2023/0076 

 
 

Utvärdering av bufféservering på Peder 
skrivares skola 
Beslut 
Servicenämnden beslutar 
 

1. godkänna förvaltningens utvärdering av bufféservering på Peder 
skrivares skola, hus 1. 

2. ge förvaltningen i uppdrag att tills vidare fortsätta med den utökade 
bufféserveringen på Peder skrivares skola, hus 1. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Beskrivning av ärendet 
Under 2023 fick serviceförvaltningen i uppdrag av servicenämnden att 
under vårterminen 2024 genomföra en utökning av utbudet på gymnasiet i 
form av bufféservering. Utökningen skulle endast göras på PS hus 1 samt 
under en testperiod om våren 2024. Utökningen skulle ske inom befintlig 
ram, och inga utökade kostnader för inköp av livsmedel eller bemanning 
fick förekomma. Mindre justeringar av serveringslinje skulle genomföras.  
 
Utvärdering ska ske under våren 2024 och beslut om eventuellt 
fortsättande samt omfattning tas senast på juni månads 
nämndsammanträde 2024. 
 
Beslutsunderlag 

1. Beslutsförslag 20 maj 2024 
2. Svn 20231207, § 73 – Förslag till bufféservering på Peder skrivares 

skola. 
 
Övervägande 
Definitionen av buffé är att gästen förser sig själv med mat och dryck, ett 
antal maträtter finns att välja mellan samt att gästen kan förse sig flera 
gånger. 
 
Den utökade bufféserveringen i matsalen på PS hus 1 består exempelvis av 
följande; 

• Minst två kolhydrater i form av potatis, pasta, ris eller gryn.  
• Minst tre maträtter, där en av maträtterna är dagens rätt som går till 

utskicken. Det andra alternativet görs utav samma 
huvudkomponent men i annan form. Det tredje alternativet är 
kockens val och är oftast en tillvaratagen maträtt.  

• Varje dag serveras dagens pasta, denna utgår antingen från dagens 
huvudkomponent alternativt tillvaratagen mat.  

• Ytterligare en utökad serveringsyta i form av en ”buffé-ö” där det 
finns soppa med topping och krutonger, tillvaratagna maträtter som 
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omformats till nya attraktiva maträtter till exempel enchiladas, 
pizzaslice eller tacos.  

• En station med ren pasta samt grönsaker efter säsong, spreads, 
topping och röror som kan plockas ihop till en pastasallad.  

• Minst fem sallader eller grönsakskomponenter.  
• Mjölk, vatten, knäckebröd, hembakt bröd och smör.  

 
Inför vårterminens start möblerades matsalen på hus 1 om och 
serveringslinjer flyttades. Mestadels användes befintliga serveringslinjer. 
Värmeplattor och värmelampor har köpts in för att kunna bygga upp en 
trevlig serveringslinje. Visst arbete med att dra om el krävdes också till en 
mindre kostnad.   
 
Det modifierade buffékonceptet har mottagits väl och varit mycket 
uppskattat av skolans elever, lärare och skolledning. Det märks inte minst i 
att antalet elever som äter har blivit fler. En viss del av ökningen tros bero 
på att elever som tidigare ätit i matsalen i hus 9 nu i stället väljer att gå till 
hus 1. Även mängden mat som äts i genomsnitt per elev och dag har ökat.  
 
Mängden matsvinn har i princip varit opåverkad av det utökade 
serveringskonceptet och motsvarar 45 gram per gäst och dag. Av de 45 
grammen består 32 gram av tallrikssvinn, det som gästerna inte äter upp 
och skrapar av från tallrikarna.  
 
Gymnasieskolan efterfrågar en utökning av utbudet på PS gymnasiets andra 
matsal, hus 9. Mottagningsköket på hus 9 har stora begränsningar i 
kapacitet och att kopiera konceptet är inte möjligt. Det som är möjligt att 
göra är att hus 9 erbjuder minst två kolhydratersalternativ, dagens pasta 
samt ett salladsbord med topping, spreads och röror. Hembakat bröd kan 
erbjudas de flesta dagar. Dessa förändringar beräknas kunna göras inom 
befintlig verksamhet utan några utökade kostnader som följd.  
 
Serviceförvaltningen ser inte att det är möjligt att kopiera konceptet och 
genomföra detsamma på kommunens grundskolor. Det är snarare ett 
lämpligt koncept på gymnasieskolan. Konceptet kräver också en volym i 
både gästantal och resurser inom den egna personalgruppen som finns på 
PS-skolan.  
 
Som ett led i att utöka utbudet har serviceförvaltningen börjat erbjuda en 
större valmöjlighet av kolhydrater. Under våren 2024 erbjuds där så är 
möjligt två alternativ av kolhydrat varje dag på grundskolor.   
 
Sammantaget har det utökade buffékonceptet fallit mycket väl ut och 
verksamheten önskar fortsätta med konceptet under löpande utvärdering. 
Andra krav på verksamheten eller hög frånvaro av personal kan göra att 
konceptet frångås. 
 

Ekonomi och verksamhet  
PS-köket är ett stort tillagningskök med utskick till många mottagningskök 
och det är svårt att isolera ekonomin för matsalen i hus 1 och övriga utskick. 
PS-köket klarar sin livsmedelsbudget trots utökat utbud i matsalen på hus 1 
under våren 2024.   
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Förändringen av buffékoncept har skett med bibehållen bemanning och 
inga utökningar har gjorts. Arbetssättet kan fortsätta utan förändring i 
bemanningen med fortsatt reservation om att gå ner i utbud vid stora 
frånvarotoppar. Medarbetarna på plats tycker att de har fått en bättre 
arbetsmiljö då de möter nöjdare elever. 
¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Protokollsutdrag: Click here to enter text. 
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 § 51 Dnr SVN 2024/0067 

 
 

Revidering av policy för måltider 
Beslut 
Servicenämnden beslutar 
 

1. godkänna förvaltningens revidering och förslag till ny policy för 
måltider 

2. föreslå kommunfullmäktige att anta förslag på reviderad policy för 
måltider. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Beskrivning av ärendet 
I Varbergs kommuns budget för 2024 fick Servicenämnden i uppdrag att 
tillsammans med berörda nämnder, göra en översyn och revidera 
nuvarande måltidspolicy. Återrapportering till kommunfullmäktige ska ske 
senast tredje kvartalet 2024.  
 
Arbetet med att revidera måltidspolicyn har pågått på serviceförvaltningen 
under våren 2024 och utvalda kontaktpersoner hos både förskole- och 
grundskoleförvaltningen samt hos utbildning- och 
arbetsmarknadsförvaltningen har varit involverade i arbetet.   
 
Beslutsunderlag 

1. Beslutsförslag 26 maj 2024 
2. Policy för måltider 2024. 

 
Övervägande 
Policyn för måltider som senast reviderades 2021 har varit till stort stöd och 
hjälp för måltidsverksamheten i kommunen då den pekat ut en färdriktning 
och ambition för måltiderna i Varbergs kommun. 
 
Policyn för måltider tar avstamp i Livsmedelsverkets måltidsmodell. Enligt 
modellen ska måltiden vara god, säker, näringsriktig, trivsam, hållbar och 
vara integrerad i verksamheten. Modellen är som ett pussel där helheten 
bygger på de olika delarna. 
 
Måltidspolicyn betonar att maten så långt som möjligt ska vara tillagad från 
grunden och att måltidsverksamheten ska verka för valmöjligheter, 
exempelvis genom att arbeta med flerrätterssystem eller bufféservering.  
 
Policyn pekar också på gästens möjlighet att påverka meny och 
måltidsmiljö genom t.ex. matråd och betonar vikten av att måltiderna så 
lång som möjligt ska ske vid samma tidpunkt varje dag och matgästen ska 
ges tillräckligt med tid för att äta. Där så är möjligt bör måltiden vara 
separerad från rast för att på så vis minska påverkan av stress hos elever i 
samband med måltiden. 
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De förändringar som gjort i 2024 års revidering av måltidspolicyn rör främst 
principer för inköp av livsmedel. Tidigare skulle verksamheten följa den så 
kallade ”SMART-modellen (Större andel vegetabilier, Mindre andel tomma 
kalorier, Andelen ekologiskt ska öka, Rätt kött och rätt grönsaker vid rätt 
årstid, Transportsnålt).  
 
I den reviderade måltidspolicyn står det istället att inköpen av livsmedel i 
Varbergs kommun ska baseras utifrån miljöpåverkan, gästers önskemål och 
näringsrekommendationer. Livsmedelsinköpen ska vara säsongsanpassade 
och transportsnåla där så är möjligt. Vidare står det att läsa att ekologiska 
livsmedel ska väljas när det är ekonomiskt fördelaktigt samt att respektive 
nämnd ansvarar löpande för sina livsmedelsinköp utifrån rådande 
förutsättningar och omvärldsbevakning.  
 
I måltidspolicyn framgår att måltiderna i möjligaste mån ska anpassas 
utifrån etiska, kulturella, religiösa och medicinska skäl. Däremot är 
skrivningen om att måltiderna ska anpassas efter individuella behov 
borttagen.  
 
I måltidspolicyn är vidare också direktivet att upphandlade livsmedel ska 
vara anpassade efter Livsmedelsverkets näringsrekommendationer 
borttaget.   
¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Protokollsutdrag: Kommunstyrelsen 
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 § 52 Dnr SVN 2024/0066 

 
 

Inköp av färsformningsmaskin 
Beslut 
Servicenämnden beslutar 
 

1. nyttja servicenämndens investeringsanslag till att köpa in tre 
stycken färsformningsmaskiner. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Beskrivning av ärendet 
För att kunna variera formen på färsrätter på de större enheterna så 
föreslås inköp av färsformningsmaskiner.   
 
För att underlätta för de större köken att variera formen på färsrätter 
föreslås inköp av automatiska maskiner för färsformning. Genom att 
använda sig av olika formar i maskinen kan man få ut bollar, burgare/biffar 
eller järpar. Alla typer av färs går att använda i maskin så som kött, fisk, 
vegetarisk eller smet av sötare karaktär.  
 
Maskinerna placeras ut på tre större enheter, geografiskt spritt i 
kommunen.  
 
Beslutsunderlag 
Beslutsförslag 22 maj 2024. 
 
Övervägande 
Serviceförvaltningen bedömer att det är bra att börja med ett antal 
maskiner på större enheter för att se så att maskinen är lätt att hantera, 
rengöra och att de utnyttjas.   
 
Ekonomi och verksamhet  
Färsformningsmaskinen med två insatser i form av boll och burgare/biff 
samt en vagn som maskinen står på går på ca 100 00o kr. Vid köp av tre 
stycken maskiner kan det generera en rabatt men kostnaden hamnar på 
närmare 300 000 kr. Inköpen av färsformningsmaskinerna finansieras 
genom att nyttja nämndens investeringsanslag.  
¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Protokollsutdrag: Click here to enter text. 
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 § 53 Dnr SVN 2024/0042 

 
 

Återrapportering av uppdrag - 
överskottslivsmedel 
Beslut 
Servicenämnden beslutar 
 

1. godkänna förvaltningens utredning avseende upphandling av 
överskottslivsmedel 

2. ge upphandlingsavdelningen i uppdrag att innan nuvarande 
avtalsperiod löper ut, för servicenämndens räkning genomföra nya 
livsmedelsupphandlingar där möjligheten att kunna köpa in 
överskottslivsmedel från annan leverantör ingår. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Beskrivning av ärendet 
Den 21 mars 2024 gav servicenämnden i uppdrag till förvaltningen att 
utreda förutsättningarna för ett eventuellt införande av överskottslivsmedel 
som upphandlat alternativ. Återrapportering skedde 23 maj 2024. 
 
Servicenämnden beslutade att återremittera ärendet för vidare beredning i 
form av ett ställningstagande från förvaltningens sida gällande om man bör 
gå vidare med upphandling av överskottslivsmedel eller ej. 
 
Beslutsunderlag 

1. Beslutsförslag 31 maj 2024 
2. Svn 20240523, § 36 – Återrapportering av uppdrag – 

överskottslivsmedel 
3. Beslutsförslag 22 april 2024 
4. Svn 20240321, § 25 – Uppdrag till förvaltningen gällande 

överskottslivmedel. 
 
Övervägande 
Svinn och överskott av livsmedel uppstår i flera led i produktionen av 
livsmedel. Det kan handla om krokiga morötter som gör att bonden inte 
kan sälja dem, felmärkning av förpackningar eller att producenten inte får 
sålt varan enligt prognos och istället behöver sälja på rea med kort datum 
på varan.   
 
Sedan flera år erbjuder Olsegården en så kallad Svinnpåse med 2 kg frukt 
av klass 2 i avtalet. Denna frukt har kortare hållbarhet och ibland 
stötmärken men är i övrigt av god kvalité. Svinnpåsen köps frekvent av 
Varbergs kommun och köken kan få frukter som de vanligtvis inte har 
möjlighet att erbjuda eleverna. Olsegården hör ibland av sig och erbjuder 
andra partier som de inte blir av med. Även nuvarande avtalsleverantör 
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Menigo har en del egna överskottsvaror i mindre volymer som de säljer via 
den ordinarie portalen.  
 
För att kunna handla större partier på överskottsmarknaden måste det 
finnas tillräckliga utrymmen för leverans och förvaring då varorna oftast 
säljs på pall. Köket på PS hus 1, Trönninge skola, Ankarskolan samt 
kommande Håstensskolan kan vara lämpliga enheter. Övriga kök har inte 
plats att hantera hel eller halvpall.  
 
Inom nuvarande livsmedelsavtal har vi inte möjlighet att köpa från andra 
leverantörer än de avtalade om man inte tar med detta i 
upphandlingsunderlaget som gjorts då det handlar om temadagar så som 
Bondens dag. Ska avtal tecknas om att handla överskottslivsmedel behöver 
detta upphandlas likväl som att en ny grossistupphandling behöver 
genomföras. Nuvarande grossistavtal löper till 2027-01-31 med möjlighet 
att säga upp avtalet med en uppsägningstid om sex månader, dock tidigast 
2025-01-31.  
 
För att klara av att göra en ny upphandling krävs resurser från 
måltidsverksamheten och från upphandlingsavdelningen. Tidsåtgången 
från att upphandlingsprocessen startat till avtalsstart beräknas till ca 1 år. 
Eventuell kommande upphandling av överskottspartier behöver ske 
parallellt med ny grossistupphandling och prisbilden vid en ny upphandling 
är ytters oklar.  
 
För att kunna dra nytta av överskottsmarknaden krävs att köken är flexibla, 
kreativa och snabbt kan ändra på menyn då det som säljs på denna 
marknad oftast inte går att förutse med någon längre framförhållning. Ett 
problem som kan uppstå är att menyn i skolmatsappen inte 
överensstämmer med vad som serveras i skolorna.  
I ordinarie upphandlingar ställer Varbergs kommun vissa krav som 
säkerställer att varorna som erbjuds uppfyller de svenska kraven på 
djurskydd, ursprungsland och att varan inte innehåller allergener eller 
exempelvis palmolja. Huruvida man kan ställa samma krav på en 
överskottsleverantör är tveksamt. 
 
Servicenämndens mening med ärendet är att processen med upphandling 
av nytt livsmedelsavtal ska vara färdigt i god tid innan nuvarande avtal 
skulle ha löpt ut. Detta kräver att man startar arbetet med ny upphandling 
inom kort då ledtiderna är långa. 
 

Ekonomi och verksamhet  
Att köpa in överskottslivsmedel innebär en potentiell besparing. Hur stor 
besparingen blir av att handla överskottspartier är svårt att uppskatta då 
det helt beror på vilka volymer de aktuella köken kan handla från en 
leverantör av överskottslivsmedel samt till vilka priser.  
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Vi har försökt jämföra överskottsvaror som ligger på Mealmakers plattform 
med de avtalspriser vi har och kan då se att man uppskattningsvis skulle 
kunna spara 10 tkr på en servering om det var rätt vara som erbjöds. Anta 
att detta kan göras hälften av veckorna så innebär detta en årlig besparing 
på ca 200 tkr 
¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Protokollsutdrag: Click here to enter text. 
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 § 54 Dnr SVN 2024/0027 
 
 

Animalisk specialkost vid servering av 
fläskbaserade rätter i förskolor och skolor i 
Varbergs kommun 

Beslut 
Servicenämnden beslutar 
 

1. förskolor och grundskolor i Varbergs kommun inte ska erbjuda 
animalisk specialkost de dagar det serveras fläskbaserade rätter 
utan hänvisa till vegetariskt alternativ. 

 
Carl-Magnus Wikelund (C) reserverar sig mot beslutet. 
¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Förslag till beslut på sammanträdet 
Carl-Magnus Wikelund (C), yrkar avslag på arbetsutskottets förslag till 
beslut. 
 
Beslutsgång 
Ordförande konstaterar att det finns två förslag till beslut: 

1. Arbetsutskottets förslag till beslut, det vill säga att ”förskolor och 
grundskolor i Varbergs kommun inte ska erbjuda animalisk 
specialkost de dagar det serveras fläskbaserade rätter utan hänvisa 
till vegetariskt alternativ”. 

2. Carl-Magnus Wikelund (C) förslag till beslut som innebär att 
kommunen fortsatt ska servera animalisk specialkost vid servering 
av fläskbaserade rätter, så som idag. 

 
Ordförande ställer de båda förslagen mot varandra och finner att 
arbetsutskottets förslag till beslut fått flest röster. 
 
Omröstning begärs. 
Servicenämnden godkänner följande beslutsgång: 
Ja-röst för arbetsutskottets förslag 
Nej-röst för Carl-Magnus Wikelunds förslag. 
 
Omröstningsresultat 
 

Ledamot/tjänstgörande ersättare Ja-röst Nej-röst Avstår 
Olle Hällnäs (SD) X   
Lennart Johansson (S) X   
Tea Barkman (M) X   
Robert Petersson (SD) X   
Gunnar Gunnarsson (L) X   
Margit Kastberg (M) X   
Karolina Mårtensson (S)  X  
Lena Karlsson (S)  X  
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Carl-Magnus Wikelund (C)  X  
 
Ordförande finner att servicenämnden beslutar i enlighet med 
arbetsutskottets förslag till beslut. 
 
Car-Magnus Wikelund reserverar sig skriftligen. 
 
Beskrivning av ärendet 
Den 16 februari 2024 gav servicenämnden i uppdrag till 
serviceförvaltningen att utreda ekonomiska och praktiska konsekvenser av 
att inte ta hänsyn till ”minus fläsk” och istället hänvisa vegetarisk kost som 
alternativkost. 
 
Den 23 maj 2024 återrapporterade serviceförvaltningen med en utredning 
som servicenämnden godkände. Branchorganisationen ”Kost och Näring” 
 
Beslutsunderlag 

1. Svnau 20240604, § 36 – Animalisk specialkost vid servering av 
fläskbaserade rätter i förskolor och grundskolor i Varbergs kommun 

2. Svn 20240216, § 12 – Uppdrag till förvaltningen 
¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
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Reservation från Carl-Magnus Wikelund (C) 
 
Jag reserverar mig mot beslutet under §11 ”Animalisk specialkost vi 
servering av fläskbaserade rätter i förskolor och skolor i Varbergs kommun” 
vid SVN 2024-06-19. 
Undertecknad är mycket förtjust i både bacon och vegetarisk mat, men i 
den reviderade måltidspolicyn framgår att måltiderna i möjligaste mån ska 
anpassas utifrån etiska, kulturella, religiösa och medicinska skäl. Jag anser 
att detta beslut inte följer denna policy. 
Samtidigt som nämnden beslutat att efter önskemål från elever servera mer 
animalisk kost, så innebär detta beslut att elever som av religiösa skäl inte 
äter fläsk fråntas den möjligheten. Detta kan uppfattas som exkluderande.  
  
/ Carl-Magnus Wikelund Centerpartiet 
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 § 55 Dnr SVN 2024/0005 
 
 

Rapporter från kurser och konferenser 
Beslut 
Servicenämnden beslutar 
 

1. godkänna redovisningen. 
¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Beskrivning av ärendet 
Inga kurser eller konferenser finns att rapportera kring. 
 
¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Protokollsutdrag: Click here to enter text. 
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 § 56 Dnr SVN 2024/0008 
 
 

Beslut tagna på delegation 
Beslut 
Servicenämnden beslutar 
 

1. godkänna redovisningen. 
¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Beskrivning av ärendet 
Servicenämnden har överlåtit sin beslutanderätt i enlighet med antagen 
delegeringsordning. Dessa beslut ska redovisas till servicenämnden. 
Serviceförvaltningen har upprättat en förteckning över delegeringsbeslut 
för perioden 17 maj – 12 juni 2024. 
 
Inga delegationsbeslut finns att rapportera. 
¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Protokollsutdrag: Click here to enter text. 
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 § 57 Dnr SVN 2024/0004 
 
 

Meddelanden 
Beslut 
Servicenämnden beslutar 
 

1. godkänna redovisningen. 
¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Beskrivning av ärendet 

1. KF 78/2024 – Svar på motion om gemensamt mål för ökad 
energiproduktion (Svn 2023/0062) 

2. KS 101/2024 – Finansiering av Security Operation Center (Svn 
2024/0048) 

3. KSPU 23/2024 – Riktlinje för anställningsvillkor för 
förvaltningschefer, funktionsdirektörer och bolagschefer (Svn 
2024/0007) 

4. FGN 36/2024 – Organisationsförändring av förskolorna i 
Trönninges delområde sommaren 2024 (Svn 2024/0007) 

5. FGN 37/2024 – Uppsägning av internt hyresavtal, Mossvägens 
förskola (Svn 2024/0007) 

6. HGN 40/2024 – Utbyte av transportfordon med fossilt bränsle (Svn 
2024/0007). 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Protokollsutdrag: Click here to enter text. 
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